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Jeg vil gerne starte med at takke dig for dit spørgsmål.  
 
Jeg har ikke mulighed for at udtale mig om konkrete patientforløb. 
 
I forhold til dine generelle spørgsmål, forstår jeg, at du for det første spørger, om 

elektrochokbehandling er godt for alle og enhver. 

 

Det korte svar er nej. Elektrochokbehandling anvendes – ligesom andre former for behandlinger – 

når en række forhold gør sig gældende hos patienten.  

 

Elektrostimulationsbehandling (ECT) er en behandlingsform rettet mod svære psykiske lidelser. 

ECT bruges overvejende til behandling af depressioner, men virker også godt på en række andre 

psykiske tilstande, som ikke responderer på medicin eller hvis sygdommens karakter gør, at der 

kræves en hurtig livreddende effektiv behandling. Det kan være i forbindelse med svær mani, svær 

psykose og delir.  

 

Herudover spørger du om regionens råd eller tilbud til patienter, der behandles med 

benzodiazepiner, som samtidig lider af afhængighed af dette medikament.  

 

I henhold til Styrelsen for Patientsikkerheds retningslinjer tilbydes patienter udtrapning af 

benzodiazepiner, og behandling med benzodiazepiner tilstræbes givet i så kort tid som muligt. Den 

behandlingsansvarlige læge følger indikationen for behandling med benzodiazepiner meget tæt og 

patienten skal give fremmøde ved receptfornyelse, så der foreligger en opdateret plan for 

patientens behandling med benzodiazepiner. 

 

(afsnit udeladt på grund af personfølsomme oplysninger) 

 

Psykiatrien arbejder hele tiden på at forbedre behandlingen for vores patienter, og jeg vil derfor 

afslutningsvis takke for din henvendelse, som bidrager til en vigtig læring og udvikling. 


